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Jaroslav Seifert:  
Jarní

U potoka vrba stará

první probouzí se zjara.

Proutek rovný jako svíčka –

a je z něho píšťalička.

Poslední led začne pukat,

louka je hned samý dukát.

Počkej jenom chvíli, krátce,

už jsou ptáci na zahrádce.

Fialka v koutku keře

skrytá dopola,

že přišlo jaro,

na nás zavolá.

Vážení spoluobčané, 
zdravím vás všechny prostřednictvím vy-
dání prvního letošního čísla Sazovických 
novin. V únoru 2022 nastaly nejen pro nás 
v Sazovicích, ale v celém světě těžké chvíle 
vyvolané zahájením války na Ukrajině. Do 
naší vlasti emigrovala spousta ukrajinských 
uprchlíků, kteří hledají bezpečí před válkou. 
Také v naší obci občané poskytli přístřeší 
33 uprchlíkům z Ukrajiny. Za to jim vyjadřuji 
velké poděkování. 
Se zahájením války nastaly krušné chvíle 
i pro mnohé obecní úřady. Byla zrušena 
ruská banka Sberbank CZ, u které měla 
i  naše obec zřízen běžný účet s částkou 
3 300 000 Kč. Tím pádem jsme zůstali bez 
finančních prostředků a začínali od nuly. 
Bylo nutné okamžitě zřídit nové účty, na 
které bude finanční úřad posílat daňové 
výnosy, z nichž se budou platit běžné vý-
daje obce.
Zastupitelé byli o vzniklé situaci informováni 
a seznámeni s jejím okamžitým řešením. Roz-
hodli jsme se zřídit nový účet u ČSOB a KB. 
Žádost o zasílání financí z daňových výnosů 
na nově zřízený účet byla předána finanční-
mu úřadu ve Zlíně. 
Abychom na novém účtu měli zatím, než 
se vyřeší převod peněz z účtu u Sberbank, 
nějaké finance, nabídla nám firma GS55 
Sazovice s.r.o. finanční pomoc. Tato firma 

vlastní v katastru obce Sazovice fotovol-
taickou elektrárnu. Na základě darovací 
smlouvy ze dne 14. 4. 2010 každoročně 
k  28. únoru zasílá firma na účet obce fi-
nanční dar ve výši 100 000 Kč. S ohledem 
na finanční potíže obce v souvislosti s ak-
tuálním děním na Ukrajině byla firma 
ochotna poskytnout obci dar výjimečně 
předem, konkrétně za roky 2023, 2024 
a 2025. Za to jí patří velké poděkování. Aby 
obec v průběhu roku pokryla mandatorní 
výdaje související s běžným provozem 
a  fungováním školy, nezbudou letos pro-
středky na financování investičních akcí. 
Přesto ale pokračují přípravy k realizaci 
Sjezdu rodáků a oslav 660. výročí obce, 
které se kvapem blíží. Prosíme občany, po-
kud ještě nedodali na obecní úřad adresy 
svých blízkých, kteří se v Sazovicích naro-
dili, ale již zde nebydlí, aby tak co nejdříve 
učinili. V nejbližších dnech oslovíme míst-
ní podnikatele s prosbou o finanční pří-
spěvek, který bude použit na občerstvení 
hostů a občanů zdarma. Věřím, že se brzy 
podaří naše finance dostat zpět a budeme 
moci opět začít realizovat naše připravené 
projekty. Držme si všichni palce! Přeji vám 
všem krásné jarní dny.

 Vaše starostka, 
Edita Hrbáčková

Slovo úvodem

Upozornění pro občany
Obec Sazovice nabízí svým občanům přijímat natrvalo nejnovější informace o dění v obci i okolí prostřednictvím mailu.

POSTUP PřihlášeNí:
Na webových stránkách obce v rubrice Aktuality v Sazovicích klikněte na odkaz Přihlásit odběr.  

Otevře se stránka Přihlášení k odběru příspěvků, na níž se zaregistrujete.



22

Sjezd rodáků a oslava 660. výročí obce Sazovice
(4. červen 2022)

Předběžný program dne:
7.30–8.30 – budíček s kapelou Zdounečanka
8.30 – průvod obcí ke kostelu sv. Václava
9.00 – mše svatá za rodáky a občany Sazo-
vic, posvěcení pamětní stuhy k 660. výročí 
obce
10.30 – setkání rodáků ve společenském 
sále obecního úřadu
12.30 – společný oběd
15.00 – společná beseda rodáků s občany 
Sazovic na výletišti Zahrázovo (vystoupení 
dětí Zš, tanec hanácké besedy, doprovodný 
program pro děti)

Celý slavnostní den doprovází krojovaná de-
chová hudba Zdounečanka.

Občerstvení na výletišti bude zajištěno. 

Doprovodný program:
Od 11.00 do 16.00 hod. je možné navštívit 
následující doprovodné akce: 
– prohlídka školy spojená s výstavou 

o historii obce, činnosti kroužku včelařů 
a mysliveckého spolku

– prohlídka kostela sv. Václava a výstavy 
růženců a dřevěného betlému lidového 
řezbáře Bernarda Kučery v suterénu ob-
jektu

– návštěva místního muzea a výstavky 
historie perníku

– prohlídka zvonice
– prohlídka hasičské zbrojnice a klubovny, 

hasisí techniky a sledování požárního 
útoku

– návštěva obecní knihovny
– prohlídka výstavy v prostorách obecní-

ho úřadu – kroniky, prezentační panely 

z historie Starýho hanáckýho práva, ze 
zástavby v obci, z nových poznatků o vý-
znamných osobnostech, prezentace firem

– promítání videozáznamů z dění v obci
– prohlídka firmy MRB Sazovice, spol. s r.o. 

a firmy DUDR TOOlS s.r.o.
– možnost prohlídky dílny na výrobu šlapa-

cích autíček, jediné v České republice

Od 10.00 do 15.00 akce ve sportovním areálu 
Na Koupališti – prezentace Bike Teamu Sazo-
vice, atrakce pro děti ( skákací hrady, aqua-
zorbing, nafukovací terč aj.)
V čase 11.00–16.00 bude možné využít jízdu 
motorovým vláčkem s označenými zastávka-
mi u jednotlivých objektů.
Těšíme se, že při prohlídkách otevřených 
objektů se setkáme nejen s našimi hosty, ale 
i s občany Sazovic.

660 let obce Sazovice
V letošním roce slaví naše obec významné 
výročí – 660 let od první písemné zmínky. 
Neškodí proto připomenout si alespoň něco 
z její dlouhé historie a uvědomit si, v jakém 
pozoruhodném místě žijeme.
Sazovice patří mezi nejstarší obce na Zlín-
sku. První písemná zmínka o nich pochází 
z r. 1362 (z doby krále Karla iV.). Jméno Sazo-
vice bylo vytvořeno příponou -ovice k osob-
nímu jménu Saza, které jeho nositel dostal 
zřejmě podle barvy vlasů. Název vypovídá, 
že šlo nejspíše o ves lidí Sazových.
Stopy po prvních obyvatelích zdejšího kra-
je spadají do dávné minulosti. Svědčí o tom 
i četné archeologické nálezy, nestarší z nich 
už z období paleolitu (asi 20 tisíc let př. n. l.).
K nejvýznamnějším držitelům obce patři-
ly v  minulosti šlechtické rody šternberků 
(1362–1437), Tetourů (kolem r. 1545–1574) 
a  od r. 1649 rod Rottalů. Symboly z jejich 
erbů jsou zobrazeny i na novodobém znaku 
obce společně s radlicí pocházející z obecní 
pečeti z r. 1694. Původně se zdejší obyvate-
lé zaměstnávali především zemědělstvím 
a chovem dobytka, později se v obci rozvíjela 
také řemeslná výroba. 
Do života celého kraje, tedy i Sazovic, zasa-
hovaly tvrdě husitské války i válka třicetiletá. 
Po ní (v roce 1658) se v urbáři napajedelské-
ho panství objevuje zápis, že v obci tehdy 
žilo 12   rodin pololáníků a 9 rodin podsed-
níků, čítala tak pravděpodobně 21 usedlostí. 
V těchto časech dochází k utužování ne-
volnictví a zvyšování robotních povinnos-
tí. Sazovičtí museli robotu pojízdnou i pěší 

vykonávat na statku otrokovském dokonce 
i sedm dní v týdnu. Později (1676) jim ji ma-
jitel panství Julius z Rottalu snížil na tři dny 
s podmínkou, že budou robotní povinnosti 
vykonávat nanejvýš svědomitě a osídlí opuš-
těné grunty.
Na sklonku 17. století sužovaly kraj vpády tu-
reckých vojsk. Turci drancovali, vraždili, pálili 
a obyvatele odvlékali do zajetí a otroctví. 
Rozvoj obce probíhal velmi pomalu a časté 
válečné pohromy, které tuto nevelkou ves-
nici stíhaly, počet domů i obyvatel ještě sni-
žovaly. Když bylo v r. 1715 v panství napaje-
delském provedeno sčítání, žilo v Sazovicích 
166 obyvatel v asi 25 usedlostech.
V r. 1771 bylo nařízeno sčítání domů a jejich 
označení čísly popisnými. V tu dobu dostaly 
svá jména i jednotlivé části obce a uchovaly 
si je, ať už v původní nebo pozměněné po-
době, dodnes ( Bařina, Bědachov, Chalúpky, 
Padělky, Kopanka, Vývozek).
Za napoleonských válek procházela Sazo-
vicemi po prohrané bitvě u Slavkova (1805) 
ruská i francouzská vojska. Ve vsi bylo ubyto-
váno 567 vojáků a 12 koní.
Naší obci se v minulosti nevyhnuly ani epide-
mie a živelné pohromy. Tragickým byl r. 1831, 
kdy mezi obyvateli mysločovické farnosti 
vypukla epidemie cholerového moru. Ve 
válce Pruska a Rakouskem v r. 1866 přinesly 
nepřátelské oddíly do kraje i obce zkázu ne-
jen v podobě drancování, ale i další epidemii 
cholery.
Velkou daň si v obci vybraly i požáry. Největší 
vypukl v r. 1840 a zničil 37 usedlostí a stavení, 

což byla skoro celá vesnice, která tenkrát čí-
tala kolem padesáti čísel. Další velký oheň za-
chvátil obec v r. 1871, kdy mu padlo za oběť 
26 domů a 9 stodol. 
Revoluční rok 1848 přinesl mj. zrušení robo-
ty. Obce dostávají přiděleny katastry a země-
dělci se stávají právními vlastníky půdy. Ved-
le usedlých sedláků získávají koupí část půdy 
také drobní domkáři. Obec se začala rozrůs-
tat. Místo fojta (rychtáře) nastoupila volená 
obecní správa – starosta a tři radní.
K dalšímu, i když pozvolnému rozvoji obce 
přispělo v r. 1873 vybudování jednotříd-
ní školy, která byla v r. 1893 rozšířena na 
dvojtřídní a svému účelu slouží dodnes. Je 
nejstarší veřejnou budovou v Sazovicích. 
V r. 1903 byl založen místní dobrovolný ha-
sičský sbor. V hasičské zbrojnici postavené 
v r. 1907 měla své místo i obecní úřadovna 
a místní Spořitelní a záloženský spolek (zal. 
1904). Do r. 1912 měla obec i svou cihelnu.
Sazovice nebyly nikdy velkou vesnicí, její 
obyvatelé se zaměřovali především na ze-
mědělskou výrobu. Změnu přinesl až vznik a 
následující rozkvět Baťových závodů ve Zlíně 
koncem 19. a na začátku 20. století, kde našla 
zaměstnání řada sazovických občanů.
Do rakouské armády bylo v době první svě-
tové války odvedeno 102 sazovických mužů, 
z nichž 17 zahynulo. řada dalších byla zajata 
a 10 z nich vstoupilo do ruských, italských 
nebo francouzských legií a bojovalo za vznik 
samostatného Československa. 
V poválečných letech proběhlo scelování po-
zemků a jejich odvodnění, byla provedena 
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pozemková reforma, začaly se užívat nové 
hospodářské stroje, zřizovaly se nové polní 
cesty a příkopy. To vedlo ke zvýšení hospo-
dářských výnosů až o 30% a obci se skutečně 
dařilo.
elektrifikace Sazovic byla provedena v r. 1919 
a ve stejnou dobu byl pořízen v obci také te-
lefon. První rádio se v obci objevilo v r. 1926. 
V letech 1938–39 byla vybudována kanaliza-
ce, zřízena bezprašná vozovka a postaveny 
opěrné zdi. 
Obec se politizovala, působily zde např. ag-
rární strana, strana lidová a sociálně demo-
kratická, vznikly také různé spolky. Od r. 1900 
funguje v obci veřejné půjčování knih.
V době německé okupace (1939–1945) jsou 
občané Sazovic zatěžováni stále vyššími ze-
mědělskými dodávkami, úřady provádějí 
kontroly a razie, trestají dokonce i vězením. 
Někteří občané se zapojili do protifašistické-
ho odboje, shromažďovali a ukrývali zbraně, 
pomáhali partyzánům a na konci války se 
účastnili i osvobozovacích bojů.
Sazovice byly po dvoudenním boji osvobo-
zeny 5. května rumunskou armádou. Boje 
způsobily v obci mnoho škod, nejvíce byla 
palbou poškozena škola a zvonice, která mu-
sela být později stržena a na stejném místě 
pak byla vybudována znovu.
V prvních parlamentních volbách v r. 1946 
zvítězila lidová strana (183 hlasů), komunisté 
získali o polovinu méně.
Po únorovém převratu 1948 dochází k pod-
statným změnám i v životě Sazovic. Jsou 
znárodněny a združstevněny místní živnosti 

(hospody, obchody, řemeslníci). Přes po-
čáteční silný odpor zemědělců se podařilo 
v r. 1956 v obci založit i jednotné zemědělské 
družstvo. V průběhu let začalo prosperovat 
a poskytovalo většině místních občanů za-
městnání v rostlinné i živočišné výrobě až do 
konce 80.let.
Až na léta 1980–1990, kdy byly sloučeny 
s  obcemi Mysločovice, Machová a hosti-
šová pod společným Místním národním 
výborem Mysločovice, byly Sazovice vždy 
samostatnou obcí. V průběhu let byla pod-
niknuta řada akcí směřujících k jejich zve-
lebení a  modernizaci: výstavba prodejny 
se smíšeným zbožím (dnešní Sazovjanka) 
a pohostinství (1980) a nadstavba a přístav-
ba k původnímu objektu – budova obecní-
ho úřadu a hasičská zbrojnice(1999–2000); 
revitalizace návsi (2018); sportovní areál 
s  koupalištěm (1986–89, renovován a rozší-
řen 2010); stavební dvůr – nyní areál firmy 
MRB Sazovice, spol. s  r.o.; plynofikace obce 
(1991–92); sběrný dvůr a zázemí pro tech-
niku OÚ (2021); několikerá rekonstrukce 
školní budovy v letech 2003–2021 a zřízení 
parkoviště u ní (2015); vybudování výletiště 
Zahrázovo (1965) a jeho další úpravy; cyklo-
stezka Sazovice – Mysločovice (2011); zpev-
nění komunikací a vybudování řady nových, 
rekonstrukce chodníků kolem hlavní silnice, 
veřejného osvětlení a rozhlasu. Od r.2010 se 
ve zrekonstruovaném venkovském domku 
nachází rovněž místní muzeum.
 Nejvýznamnějším stavebním počinem mi-
nulých let bylo vybudování kostela sv. Václa-

va, patrona Sazovic. Zasloužil se o ně Spolek 
pro postavení kostela sv. Václava, který je 
také jeho vlastníkem.
Církevně Sazovice patří k mysločovické far-
nosti. Kromě nového kostela je významným 
církevním objektem také zvonice z r. 1780 
(nově postavená v r. 1947), V katastru obce 
je i několik architektonicky zajímavých křížů 
a soch .
Národopisně se obec nachází při rozhraní 
tří regionů – hané, Valašska a Moravského 
Slovácka. Svým zvykoslovím, podobou kro-
je i architekturou se přiklání k národopisné 
oblasti jihovýchodní haná. Starší zástavba 
Sazovic má doposud typický hanácký ráz. 
Domy spolu zpravidla těsně souvisí po obou 
stranách hlavní silnice i ostatních místních 
komunikací. Novodobou zástavbu tvoří vět-
šinou volně stojící rodinné domy.
V současné době je v obci evidováno 304 čí-
sel popisných a žije v ní 831 obyvatel (z toho 
24 cizinců).
Po r. 1989 se zemědělský charakter obce 
změnil, řada občanů začala soukromě pod-
nikat. Vzniklo tak několik větších i menších 
firem, které místním občanům poskytují 
četné pracovní příležitosti. Nejvýznamnější 
je firma MRB Sazovice, spol. s r.o. zabývající 
se kovovýrobou a firma Dudr Tools vyrábějící 
dřevozpracující nástroje. Zemědělskou výro-
bou se zabývají firmy Dobra a Zemet, v po-
travinářství podnikají firmy MG servis a JCV 
FOOD.

Mgr. Věra Nejezová

Jak šEl čaS
Tříkrálová sbírka v naší obci

Ve 4 městech a 44 obcích Zlínského kraje 
se na začátku ledna vydalo na tříkrálovou 
obchůzku 351 skupinek koledníků a koled-
nic. Celkový výnos sbírky činil 2 730 298 Kč. 
Z toho se 2 663 908 Kč nasbíralo v pokladnič-
kách, 23 150 Kč činila bezhotovostní sbírka 
a 43 240 Kč on-line koleda.
V naší obci se tříkrálová sbírka konala 8. led-
na, kdy se na obchůzku dědinou vydaly tři 
skupinky celkem osmi kolednic a jednoho 
koledníčka. A byli úspěšní, vykoledovali cel-
kem 39 403 Kč, což je o 18 tisíc Kč víc než loni.
První skupinu tvořila děvčata Tereza Brych-
tová, Alice Miklíková a Eliška Žůrková. Ve 
druhé skupině koledovaly Sára Pokorná, Jo-
hanka Doleželová a Dominika Pavelková 
a ve třetí Tereza Kučerová a Sofie a Patrik 
Doleželovi.
Dospělými vedoucími skupinek byli p. Sa-
bina Brázdilová, p. Romana Doleželová 
a p. Josef Brázdil ml.

Obejít s koledou celou obec, dům od domu, 
všech dnes už víc jak tři sta čísel, to dalo jistě 
zabrat malým koledníkům i jejich dospělé-

mu doprovodu, a proto jim za jejich ochotu 
a obětavost patří veliký dík.

Tříkrálová sbírka na Padělkách
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Z hasičského dění 
letošní rok začal v našem sboru pozvolna 
a opět ve znamení covidové pandemie. Z to-
hoto důvodu byl zase zrušen náš tradiční ha-
sičský ples, který byl planován na 15. leden. 
Potom už se ale opatření začala rozvolňovat, 
a tak se mohly naše akce postupně rozjíždět.
Ta první připadla na 5. únor, kdy v naší klu-
bovně proběhla výroční valná hromada 
3. okrsku. Zúčastnilo se jí okolo 20 zástupců 
všech 5 sborů našeho okrsku. Společně jsme 
shrnuli činnost za loňský rok, podebatovali 
o všem potřebném, vyslechli výroční zprávy 
všech sborů a také naplánovali dění na rok 
2022. letos se veškeré okrskové akce konají 
u nás v Sazovicích, tedy i tato valná hroma-
da, dále okrskové závody v požárním spor-
tu a samozřejmě i taktické cvičení. Snad už 
všechny naplánované akce proběhnou bez 
nějakých omezujících nařízení a zákazů.
Další akcí, která tak mohla proběhnout, bylo 
tradiční vodění medvěda. Došlo k němu 
26. února a akce to byla opravdu velká. Mas-
ky se sešly okolo 8. hodiny u hasičárny a pak 
vyrazily na skutečně náročnou a dlouhou ob-
chůzku celou naší obcí. Nutno podotknout, 
že podle fotky pořízené na jejím začátku bylo 
masek asi 50, což je nový rekord v účasti. Bě-
hem průvodu obcí se pak přidávaly další, 
takže v jistý okamžik nás mohlo být i kolem 
šedesáti!! To byla opravdu rekordní účast 
a všem tak za celý sbor moc děkuji. Je vidět, 
že ta roční covidová pauza se projevila. li-

dem už se po troše zábavy stýskalo a na tuto 
skvělou akci se opravdu těšili. Společným té-
matem pro masky byly zimní olympijské hry, 
ale vítána byla i jakákoliv jiná maska, to se 
rozumí. Průvod prošel celou obcí (s krátkou 
pauzou na oběd) a asi okolo 17. hodiny do-
razil zpět k hasičárně, kde na všechny čekalo 
pohoštění a hlavně zasloužený odpočinek.
To je zatím vše, co se od začátku roku v našem 
sboru událo, a snad už se letos budou všechny 
akce konat tak, jak jsme si je na schůzích na-
plánovali. Vše samozřejmě záleží i na tom, jak 
se bude vyvíjet nečekaná situace na Ukrajině, 
protože ať chceme, nebo nechceme, už teď se 
dotýká nás všech. Doufejme jen, že se tato ne-
čekaná válka brzy uklidní.
A co nás tedy v brzké 
době čeká? Určitě by 
měl proběhnout jarní 
sběr železa, ale ter-
mín ještě není daný. 
7. května odpoledne 
proběhne již zmíně-
ná okrsková soutěž 
v požárním sportu. 
Dále pak 4. června se 
uskuteční velká obec-
ní akce – Sjezd rodá-
ků a oslava 660. výro-
čí od první písemné 
zmínky o  naší obci. 
Na přípravě a prů-

běhu této akce se budou samozřejmě podílet 
všechny místní spolky, tedy i náš SDh.
25. a 26. června proběhne naše hlavní dvou-
denní soutěž v požárním sportu. Uskuteční 
se i výše zmíněné taktické cvičení našeho 
3. okrsku, ale jeho termín ještě není stanoven 
a ani bych ho sdělit nemohl, i kdybych ho znal. 
Musí být totiž tajný... :) Tolik tedy k tomu, co 
nás čeká a nejspíš i nemine. Jen doufejme, že 
se všechny plány uskuteční a dobře dopad-
nou. To je ode mne vše a budu se těšit zase 
příště, snad už i v lepších politických časech...

Tomáš Omyla,
jednatel 3. okrsku

jednatel SDH Sazovice
velitel družstva JSDH Sazovice 

Maškarní všehochuť

Boby – smíšený pár

Taneček s medvědem

Vodění medvěda 2022

Celoroční sáňky
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Sazovický košt slivovice 
Po roční přestávce se podařilo v naší obci 
uskutečnit v pořadí již 4. košt slivovice. Sešlo 
se na něm celkem 25 vzorků tohoto lahodné-
ho moku, které letos nehodnotila porota, ale 
všichni účastníci. Každý vzorek měl svoje čís-
lo, takže ochutnávání i známkování probíha-
lo anonymně. Na stolech čekalo na „koštova-
če“ i malé pohoštění, aby měli slivovičku čím 
zajídat, protože ochutnat 25x, i když jenom 
trošku té dobroty, není žádná legrace. 
 hodnocení dopadlo následovně:
1.místo – p. Marie Brychtová, Sazovice
2.místo – p. ladislav landsfeld, Tečovice
3.místo – p. Bohumil Venenny, Sazovice
Na vítěze čekaly jako vždy hodnotné  
ceny.
Každý rok se při koštu pořádá i „přidružená“ 
soutěž o nějakou nejlepší kulinářskou speci-
alitu. letos přišla řada na řízky. Vzorky se ale 
bohužel sešly jenom tři (všechny moc dobré), 
a tak se ceny dostaly všem třem soutěžícím.
škoda jen, že soutěž nenavštívilo víc zájem-

ců, mnoho míst pro ně připravených zůstalo 
prázdných. Možná to měl na svědomí sv.Jo-
sef, jehož svátek se slavil den předtím…

Poděkování za přípravu akce patří členům 
obecního zastupitelstva p. Marii Brychtové, 
p. erice Janíkové a p. Václavu Miklíkovi. 

Vítáme jaro – DFS konopka a CM luňák
Každoročně na Smrtnou neděli děvčata z Ko-
nopky i luňáku společně vítají jaro v naší obci. 
Ustrojí se do slavnostního kroje, celou skupinu 
vede většinou nejstarší svobodná dívka, která 
nese v rukou májek – symbol jara, ostatní děv-
čata drží v ruce větvičky zlatého deště. Májek 
je mladý jehličnatý stromek ozdobený ručně 
vyrobenými papírovými kvítky a barevnými 
stuhami. Celý průvod projde obcí za každého 
počasí. Odměnou jsou dívkám vykoledované 
sladkosti od maminek a babiček z naší dědiny 
a také nezapomenutelné pohoštění u paní sta-
rostky. Po dvouleté odmlce tato obchůzka pro-
běhla letos v neděli 3. dubna. Sešlo se dvanáct 
děvčat, která se nezalekla velmi chladného po-
časí a s obřadnými písněmi a říkankami obešla 
naši celou, už pořádně rozlehlou dědinu. Proto 
jim náleží velká pochvala a poděkování.

Smrtná neděla, kdes klíče poděla?
Dala jsem je, dala svatému Jiří.
Svatý Jiří jede k nám, po věnýčku veze nám.
Nám, nám, nám, sazovským pannám...

Píseň:  
Stála Panenka Maria, jako růžička červená.
A přišel k ní Anděl Páně, dal pozdravení té Panně.
Panna se ho zulekala, z ulekání děkovala.
Nelekej se, Panno čistá, máš porodit Pána Krista.
Pána Krista porodila, žádné bolesti neměla.

Neseme májíček, dal nám ho hájíček.  
Pěkný, pěkný, zelený.
Májíček zelený, lístečkem zdobený.  
Pěkný, pěkný, zelený.
Majíček, májíček, uťal ho Janíček.  
Pěkný, pěkný, zelený.

Sobotní pohoda u štamprlkyCeny pro vítěze

Hodnotit se musí odpovědně

Před obchůzkou po dědině 
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Píseň: 
Vrby se nám zeleňajó, na vše strany proplítajó. 
Radujme se, veselme se...
Vlaštovičky přilítajó, nad dědinó štěbetajó.  
Radujme se, veselme se...
Žežulenka v háju zpívá, sedmihlásek se ozývá. 
Radujme se, veselme se... 
Panímáma vdolky nese…

Přišlo jaro do vsi, kde jsi, zimo, kde jsi?
Byla zima mezi nama a včil už je za horama, 
hu, hu, hu, jaro už je tu!

Ilona Doleželová,
vedoucí DFS konopka Sazovice

Májíček, májíček, dal nám ho hájíček… 

MájíčekVýroba ozdob na májíček

Zdobení májku

NašI NEJMlaDší
Život v naší mateřince

Taky se vám zdá, že čas počítaný školním ro-
kem utíká rychleji? Jakoby to bylo včera, když 
přišly nové děti a z naší jednotřídní Mš se stala 
dvoutřídka. A my už pomalu finišujeme…
Tak jaký byl ten rok 2021–2022? Stále ještě 
poznamenaný některými opatřeními proti co-
vidu-19. V listopadu za dětmi přijelo divadlo 
leonka s pohádkou „Jak se dráček ztratil“. Pro-
tože jsme se nemohli setkávat ve větším po-
čtu, rozhodli jsme se mikulášskou besídku na-
točit a umožnit tak rodičům sledování on-line. 
Navštívili jsme také místní muzeum, kde nám 
paní Věra Nejezová ukázala některé vánoční 
zvyky našich předků. Žádné Vánoce se neobe-
jdou bez nadělování dárečků. i děti u nás v Mš 
našly pod stromečkem spousty dárků. 
V lednu proběhlo screeningové vyšetře-
ní zraku u dětí. Dále se uskutečnila beseda 
o školní zralosti, kterou připravila pro rodiče 
budoucích prvňáčků paní Mgr. Věra Velísko-
vá. Masopustní veselí u nás vypuklo 24. 2. 
2022. Již od rána přicházely děti v kostýmech 
a celé dopoledne si užily spoustu zábavy 
s tancem a soutěžemi.

Další akce, které proběhly nebo ještě pro-
běhnou:
– Rytmická show
– Zápis do Zš – 8. 4. 2022
– Velikonoční dílničky s rodiči
– Den otevřených dveří v Zš pro budoucí 

prvňáčky a jejich rodiče
– Zdravá 5 – MPP o zdravém životním stylu
– Zápis nových dětí do Mš – 5. 5. 2022
– Fotografování dětí
– školní výlet na zámek Milotice – prohlídka 

v kostýmech s programem
– Sjezd rodáků
školní rok zakončíme slavnostním rozlouče-
ním s předškoláky.
Na začátku nového roku jsme se těšili, že 
doba se po covidu vrací do normálu, bohu-
žel nás zasáhla zpráva o situaci na Ukrajině. 
A také my máme nyní v našem kolektivu dvě 
ukrajinské děti, Nikoletku a Maksyma.
Prázdninový provoz v Mš bude probíhat do 
15. 7. 2022. Přejeme vám všem klidné jarní 
dny!

Miroslava Nejezová, vedoucí učitelka 
Nejmladší výtvarníci
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To jsou naše Sluníčka

Masopustní karneval v MŠ

Karneval je fakt super! 

Pohodička na koberci

Jak se daří sazovickým školákům
Je 1. září – před sebou vidíme svátečně oble-
čené školáčky – od zkušených čtvrťáků, až po 
prvňáčky plné očekávání, těšící se na to, co je 
čeká… 1. září…? Jako by to bylo včera! 
Ani jsme se neohlédli a již nám ťuká na dve-
ře učeben a stránky třídních knih poslední 
čtvrtletí tohoto školního roku. Z vyplaše-
ných prvňáčků vybavených většinou jen 
základní znalostí velkých tiskacích písmen 
svých jmen se pomalu stávají malí čtená-
ři, kteří přečtou již kratší jednoduché texty 
a porozumí tomu, co četli. Druháčci jsou do 
svých čtenářských výkonů schopni přidat 
i  výraz a vcítit se do postav. Třeťáci takový 
text dokážou pomalu i vytvořit a napsat. 
No a velcí čtvrťáci? Ti už se rozkoukali v naší 
škole důkladně a ví si rady se spoustou věcí, 
které vidí kolem sebe nejen mezi kamarády, 
ale i v přírodě a v naší společnosti. A to ani 
nemluvím o všech počtářských, angličtinář-
ských, výtvarných a tělocvičných dovednos-
tech, ve kterých se děti mílovými skoky po-
sunuly kupředu.
Celá škola procházela v tomto roce spoustou 
novinek a výzev. Mezi novinky patřily nové 
prostory a proměněný kolektiv vyučujících 
Zš a Mš, nové aktivity, způsoby výuky, nové 
webové stránky školy.
V průběhu roku jsme absolvovali tyto zajíma-
vé akce:

– daltonské učení na aktuální probíraná 
témata (Sv. Martin, Vánoce, vesmír, psi,  
masopust apod.)

– školení o bezpečnosti na internetu  
On-line ZOO

–  povídání o vánočních tradicích v sazovic-
kém muzeu s paní Nejezovou

–  besedy v knihovně ve Zlíně o knihách Zu-
zany Pospíšilové a také o starých kronikách

–  masopustní karneval ve škole s voděním 
medvěda

–  program v muzeu Zlín – „Nomádi evropy, 
příběh slovenských dráteníků“

–  beseda v obecní knihovně o českých 
národních pohádkách

–  matematická soutěž Klokan
–  recitační soutěž (třídní, školní, okrskové 

kolo, okresní kolo)
– výtvarná soutěž – hasiči, Můj mazlíček
–  dopravní výchova
–  sběr starého papíru
–  „Celé Česko čte dětem“
A na co ještě můžeme do června těšit? Na 
školní výlet, focení, workshop Kangoo jumps, 
koncert Rytmická show, barevný týden, před-
velikonoční dílničky, školní zápis, ochutnávku 
netradičních druhů ovoce, přírodovědnou sou-
těž, výtvarnou soutěž, besídku pro maminky, 
sjezd rodáků, den otevřených dveří, návštěvu 
dopravního hřiště, seminář základů robotiky.

Není toho věru málo. Jsme moc rádi, že to 
vše probíhá v již příznivější, „bezrouškové“ 
situaci.
Covid se ani naší škole bohužel nevyhnul, 
několikrát v roce jsme pocítili dopad nutné 
karantény, kdy zasažená třída musela po ně-
kolik dnů zůstat doma. Ale díky nastaveným 
pravidlům ve společných prostorách se vše 
obešlo bez celkového uzavření naší školy. 
Děkujeme za vzájemnou ohleduplnost všem 
rodičům základní i mateřské školy, kteří ne-
příjemná, ale užitečná nařízení respektovali 
a chápali – díky tomu v těch několika přípa-
dech KhS neuzavřela Mš a  rodičům dalších 
tříd nepřibyla starost, kam své děti po dobu 
karantény dát na hlídání. Doufáme, že těchto 
opatření již nebude zapotřebí.
Ne každá životní situace je snadná. Člověk 
někdy dospěje do bodu, kdy potřebuje po-
moc druhých. Proto patří velké poděkování 
i vám všem, kdo jste se velmi ochotně a s vel-
kou mírou štědrosti zapojili do několika dob-
ročinných projektů naší školy.– Patřil k nim 
Batůžkový projekt, Fond Sidus, přání pro 
zdravotníky KNTB ve Zlíně a Krabice od srdce 
pro děti z Ukrajiny.
Přeji i vám všem krásný čas nastupujícího 
jara a požehnané Velikonoce.

Mgr. Erika Nováková
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Ponožkový den

Daltonské učení – Vesmír

Recitační soutěž – okrskové kolo v Mysločovicích

Masopustní karneval s voděním medvěda

Online ZOO program KPPP Zlín

Co všechno začíná na písmeno K

Pyžamová párty

KKFB Zlín – nad knihami Zuzany Pospíšilové
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Zprávičky ze včelařského kroužku
Konečně tu máme dlouho očekávané jaro. 
Včelky mají za sebou první jarní prolety a my 
je můžeme pozorovat nejen přes prosklené 
úly, ale také v přírodě, jak přelétají z jedné 
kytičky na druhou. Určitě i vám se stalo, že 
se překvapeně zastavíte a posloucháte, co to 
kolem vás tak bzučí…
Náš kroužek se pomalu přesunul do školní 
zahrady, kde máme včelí úly. hned jak se 
oteplilo, dovolili jsme si nahlédnout do včel 
a zkontrolovat je, jak přezimovaly. V okolí 
včelnice jsme posbírali spadané větvičky, 
uhrabali trávu a začínáme si pohrávat s my-
šlenkou, že kolem úlů nasadíme kytičky, ze 
kterých budou mít užitek nejen včely, ale po-
těší i nás. Věřím, že zahradničení bude naše 
malé „včelaříky“ těšit a rádi se o skalku budou 
starat.
Protože máme v kroužku hodně menších 
dětí, museli jsme i naše zimní setkávání ve 
škole přizpůsobit jejich věku. Učili jsme se 
formou různých her, kreslili jsme si a tvořili. 
V březnu jsme navštívili kino ve Zlíně a moc 
se nám líbil animovaný film „Velký červený 
pes Clifford“. Již tradiční pop-corn k tomu sa-
mozřejmě nesměl chybět. Na návštěvu kina 
jsme se těšili již od ledna. Bohužel jsme kvůli 
karanténě a nemocem museli výlet několi-
krát odložit.

V dubnu čeká některé naše děti soutěž vče-
lařských kroužků, která se letos uskuteční po 
dvouleté odmlce v Kroměříži. Tak nám pro-
sím držte palce!

Všem čtenářům přeji hodně jarního sluníčka, 
ať se vám v práci i v rodině vše daří.

Jitka kučerová, 
vedoucí kroužku

Pečeme perníčky

Kde se to jaro schovává?

Zimní schůzky ve škole

Za odměnu do kina

Včelek my se nebojíme
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SaZOVICké SpOlky
Nový rok 2022 v Obecní knihovně Sazovice  

a malé ohlédnutí do roku 2021
Milí čtenáři, konečně je od 10. 2. 2022 zá-
kladní provoz knihoven bez omezení a naše 
knihovna může zase plnit svoji funkci.
Mimořádná opatření, která regulovala pro-
voz či nařizovala dodržování určitých pravi-
del v knihovnách, byla počínaje dnem 10. 2. 
2022 zrušena. Rovněž tak kontrola a prokazo-
vání bezinfekčnosti. Povinnost ve vybraných 
případech nosit povinně ochranu dýchacích 
cest zůstává stále v platnosti. Ke změně ne-
došlo ani v případech nařízení karantény či 
izolace.
Podrobnější informace o zrušení mimo-
řádných opatření jsou vám k dispozici 
v knihovně.
Ráda bych se vrátila k provozování naší obec-
ní knihovny v roce 2021, kdy bylo půjčování 
knih značně omezováno. V 1. polovině roku 
2021 byla knihovna do 21. dubna uzavřena, 
knihy se čtenářům jen předávaly, bez mož-
nosti návštěvy knihovny. Poté do 31. červen-
ce 2021 mohl současně v knihovně pobývat 
jen omezený počet čtenářů. Proto si návštěv-
níci knihovny domlouvali čas, kdy mohou do 
knihovny přijít.
Vždy v srpnu bývají v knihovně prázdniny, 
v loňském roce se knihy půjčovaly i v tomto 
měsíci, ale jen v odpoledních hodinách. 
Teprve od září 2021 začal v knihovně za dodr-
žování všech hygienických opatření obvyklý 
provoz. V tomto krátkém čase zde proběhlo 
5 besed a posezení, mohli jste si prohlédnout 
8 nástěnek s výkresy dětí ze Zš a Mš Sazovi-
ce a také 9 výstavek knih k různým výročím, 
dále výstavky nových knih a knih výměnné-
ho souboru zapůjčených z Krajské knihovny 
Fr. Bartoše Zlín.
Koncem roku 2021 bylo zaregistrováno 
135  čtenářů, z toho 35 čtenářů do 15 let. 
K dispozici měli 4024 knih, z toho 205 zapůj-
čených Krajskou knihovnou Fr. Bartoše ve 
Zlíně. V minulém roce jste přečetli celkem 
1234 knih včetně časopisů.
Toto je jen stručný přehled toho, co se 
v  knihovně v loňském roce událo. Koho za-
jímá podrobnější statistika, je k nahlédnutí 
v knihovně.

A co se událo v knihovně v prvním čtvrtle-
tí tohoto roku? 
Spolek Gučabab dále realizuje své nápady 
a opět mění knihovnu na dílničku ručních 
prací. V lednu se účastnice učily háčkovat 
nákupní tašku. Pro velké množství zájemkyň 
akce proběhla v klubovně a většina zúčast-
něných se pyšní krásným originálním výrob-
kem. Začátkem dubna je naplánovaná další 

akce – pletený velikonoční věnec tvořený jen 
pomocí rukou. Věřím, že kurzy ručních prací 
budou pokračovat i nadále. Kdo máte zájem 
o účast, informujte se v knihovně nebo u čle-
nek spolku Gučabab.
V měsíci únoru přišli do knihovny žáci 1. 
a  2.  třídy Zš v Sazovicích na besedu nazva-
nou Naše národní pohádky.
V březnu proběhlo v knihovně školní kolo 
recitační soutěže žáků místní Zš. Vítězové 
postoupili do okrskového kola této soutěže, 
které se konalo v Zš Mysločovice.
V knihovně se můžete také potěšit výtvarným 
uměním žáčků naší školy, v současné době 
jsou nástěnky plné pohádkových draků.

V dubnu proběhne výměna vypůjčených knih 
z Krajské knihovny Fr. Bartoše ve Zlíně. Prosím 
čtenáře, kteří mají vypůjčené knihy označené 
černým VS, aby je co nejdříve vrátili.
Katalog knih naší knihovny není stále on-line 
přístupný. Přístupová adresa nebyla dopo-
sud sdělena.
V září je plánován nákup nových knih. Pokud 
byste chtěli doporučit naší knihovně pub-
likaci, o které víte, že zaujme více čtenářů, 
prosím už teď o vaše tipy.
Knihovna je otevřena každý čtvrtek v obvyk-
lých hodinách. Tak si udělejte chvilku času 
a navštivte ji. Ráda vás uvidím.

 Marie Ordáňová

Recitační soutěž – školní kolo

V knihovně je vždycky příjemně

Naše národní pohádky  
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Co se děje  
u HašleReG 

A máme tady jaro! V hlavách opět plno plánů 
na příští akce, zas bude veselo. První měsíce v 
roce věnujeme vždy pečlivé rozvaze jak, kdy 
a co uděláme. Takže si nemyslete, že spíme, 
my pořád něco vymýšlíme.
V dubnu jsme přislíbili pomoc při organiza-
ci dětského programu Čarodějnic, které se, 
doufejme, budou po roční pauze opět konat. 
V sobotu 28. května pak budeme v Sazovi-
cích slavit Den dětí. Už máme i termín pro 
letošní letní stanování se stezkou odvahy. To 
se uskuteční, pokud tedy situace dovolí, ze 
soboty 30. 7. na neděli 31. 7. Dokonce i ter-
mín podzimní Drakiády je předběžně domlu-
vený. Draky a dračice vypustíme na Zahrázo-
vém v sobotu 8. 10. 2022. Tolik rychlý přehled 
a nyní už diáře a tužky do ruky a zapište si 
všechna data, ať si chystané akce můžeme 
společně užít. 

krásné jarní dny plné pohody  
vám přejí Vaše HašleRGy 

Z činnosti  
MS Háj Mysločovice

V Mysliveckém spolku háj, stejně jako ve 
většině jiných spolků, poznamenala jeho 
činnost v r.2021 pokračující pandemie co-
vidu. 
Po mnoha letech se nemohl konat oblíbený 
myslivecký ples s bohatou zvěřinovou tom-
bolou, a tak do ní určené dančí kýty byly na-
konec rozděleny mezi členy spolku.
Výroční členská schůze hodnotící sezónu 
2020 se konala až 19. června 2021 a dal-
ší členská schůze proběhla 31. října 2021. 
V normálním režimu se konaly jen schůze vý-
boru, které zabezpečovaly chod spolku.
Propad brigádnické činnosti z r. 2020 se 
nezlepšil ani v r. 2021. Díky aktivitě p. To-
máše Ordáně, hospodáře spolku, proběhlo 
na začátku roku několik brigád pro obec 
Sazovice, jednalo se o přípravu cesty Klin-
kovice. Pro obec Machová zajistili myslivci 
několika brigádami údržbu biokoridoru ve 
Slatinkách. Finanční výnos z těchto akcí 
pomohl spolku vyrovnat výpadek příjmu 
z plesu. Pokračovaly také udržovací práce 
na oplocenkách v tratích Korbele a Drdol. 
hodně práce stále vyžaduje servis a údrž-
ba posedů, kazatelen a ostatních myslivec-
kých zařízení.
V poslední době se začala v našem okolí 
uskutečňovat řada změn v krajině. Spolek 
prostřednictvím dotací z ministerstva při-

spívá na provozování mysliveckých políček 
a také obce začaly budovat nové biokoridory 
a obnovovat polní cesty.
Vlivem proticovidových opatření, kdy byl 
normální život občanů omezen, vzrostl 
tlak člověka na přírodu, což se projevuje 
mj. zvýšeným pohybem lidí po obnove-
ných cestách. Nejen přes den, ale i brzy 
ráno nebo pozdě večer, takže zvěř nemá 
prakticky klid. Spolu se studeným loňským 
jarem je to jeden z důvodů, proč v honitbě 
spolku klesají zejména stavy drobné zvěře. 
V honitbě prakticky vymizela i černá zvěř. 
lepší jsou stavy zvěře dančí a daří se i od-
lov škodné.
V r. 2021 proběhly dva hony. V listopadu se 
konal hon v Sazovicích a na konci prosince 
vycházka v Machové.

Počty odlovené zvěře:
Srnčí: srnec – 11 ks; srna – 9 ks; srnče – 6 ks;
Černá: sele – 4 ks;
Dančí: 5 ks;
Zajíc: 19 ks;
Bažant: 12 ks;
liška: 46 ks;
Kuna: 5 ks;

V r. 2021 oslavili významná životní jubilea 
hned čtyři členové spolku: 
p. Břetislav Brázdil – 85 let, nejstarší člen 
spolku
p. Bohuslav Fryštacký – 80 let
p. Josef Václavík – 80 let
p. Václav Palka – 65 let
Všem oslavencům ještě jednou blahopře-
jeme.
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Výzva ke spoluobčanům
Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych vás oslovil s žádostí o pomoc při ochraně přírody v našem okolí.
Krásné jarní dny prohřáté sluncem, pučení a kvetení rostlin a stromů čí probíhající tok ptáků, to všechno jsou projevy, které lákají nás, 
milovníky přírody, abychom se svými psími miláčky vyrazili na vycházky.
Volně pobíhající pes je však velkým nebezpečím!
Velice často jsou v této době, kdy se již v přírodě můžeme setkat s novým životem, přijímána do záchranných stanic mláďata, která utrpěla 
zranění ze setkání se psem. V horším případě může toto setkání skončit i smrtí sotva narozeného mláděte.
Prosíme vás, mějte v tomto jarním období své psy na vycházkách do přírody buď uvázané, anebo alespoň v takové vzdálenosti, kdy víte, 
že svého psa vždy odvoláte. Tímto svým počínáním můžete zachránit nemalé množství právě narozených mláďat. Pokud v přírodě zůsta-
nou, mohou obohatit přírodní rozmanitost našeho okolí a dělat nám radost!

Daniel Vojáček, předseda MS Háj Mysločovice

Dvě výročí v životě naší farnosti
V letošním roce mohou věřící mysločovické 
farnosti vzpomenout hned dvě výročí. 
To první je spíš ještě menší, před pěti lety, 
13. května 2017, byl posvěcen nově vybudo-
vaný kostel sv. Václava v naší obci. O stavbě, 
jejích autorech a také akcích, které se kromě 
bohoslužeb v prostorách kostela uskuteč-
nily, bylo napsáno už mnoho článků nejen 
v  našem obecním periodiku, ale také v ce-
lostátních novinách a časopisech a rovněž 
v odborném tisku. Vždycky to byla slova ob-
divu a uznání a právě díky kostelu sv.Václava 
se Sazovice dostaly do povědomí veřejnosti 
nejen u nás, ale i ve světě. 
Méně už se ví, kolik obětavosti, starostí a prá-
ce za jeho realizací stojí a že bez nadšenců 
ze Spolku pro postavení kostela sv. Václava 
by nikdy nestál. Stejně jako bez velké finanč-
ní podpory sponzorů, ale i drobných dárců, 
kteří přispívali do sbírek pro tuto stavbu. Jim 
všem znovu patří veliké poděkování za účast 
na tomto krásném díle zasvěceném Bohu 
i patronu naší obce – sv. Václavu.
Druhé výročí, které je třeba vzpomenout, 
patří stavbě mnohem starší, farnímu kostelu 
Nejsvětější Trojice v Mysločovicích, od jejíhož 
vybudování uplyne letos 270 let.
Připomeňme si historii mysločovické farnos-
ti, do níž patřila a patří i obec Sazovice.
První zmínka o této farnosti se v archivních zá-
znamech objevuje už ve 14. století. V 15. sto-
letí, v době náboženských zvratů, proniká 
do zdejšího kraje utrakvismus a v 16. století 
evangelická víra. Nejvýznamnějším duchov-
ním z této doby byl pastor Jakub Delfín, kte-
rý do Mysločovic přišel roku 1580 z Tečovic. 
Katolická víra byla ve farnosti obnovena až 
v 17. století. Fary se v tu dobu ujal kněz Mar-
tin Regulismus z Králík, který však byl roku 
1619 donucen faru opustit. Po jeho odchodu 
až do roku 1702 byla farnost pouze filiálkou 
kostela v holešově. Samostatná duchovní 
správa pak byla obnovena knězem Matějem 
Bartliciem, který zde působil do roku 1715. Po 
něm nastoupil v letech 1718–1734 Jan Sauer.

V průběhu 17. století byl starý zchátralý kos-
tel v Mysločovicích několikrát opravován 
(1669 – pokrytí střechy šindelem, 1670  – 
nová vazba, břidlicová krytina). Nakonec 
však napajedelská vrchnost, hrabata z Rotta-
lu, rozhodla o výstavbě nového kostela.
Barokní stavba architekta Tomáše šturmy 
pochází z r. 1752, kdy byl položen základní 
kámen. Dokončený kostel byl vysvěcen ho-
lešovským děkanem Jindřichem Krausem 
v r. 1758 a zasvěcen Nejsvětější Trojici. 
Kostel je vystavěn v římském slohu a kromě 
hlavního má dva boční oltáře. Jednotné za-
řízení kostela pochází z 2. pol. 18. stol. Na 
hlavním oltáři se nachází obraz zpodob-
ňující sv. Trojici. Byl namalován ve 2. pol. 
19. stol. Josefem Zeleným z Brna. Po bocích 
u paty sloupů stojí původní monumentální 
figury sv. Norberta a Augustina. V lodi jsou 
proti sobě umístěny dva boční barokní ol-
táře s původní štukovou figurální výzdo-
bou. levý oltář Panny Marie nese obraz sv. 
Martina, rovněž dílo malíře Jos. Zeleného 
(1868). U pat sloupů jsou umístěny figury 
sv. Vendelína a Prokopa. Na protějším oltá-
ři zasvěceném sv. Josefu se nachází obraz 
sv. Floriána, který vytvořil pražský mistr Vik-
torin Barvitius (1877). Oltář doplňují sochy 
sv. Jana a Pavla. Jméno autora nástropní 
malby, která zobrazuje poslední večeři Páně 
podle leonarda da Vinci, není známo. Na 
výzdobě kostela (obraz sv. Cyrila a Metodě-
je) i na restaurátorských pracích se podílel 
také akademický malíř František šesták po-
cházející ze Sazovic.K vybavení kostela nále-
ží rovněž kazatelna s reliéfy čtyř evangelistů 
a mramorová křtitelnice.
Součástí stavby je i drobná barokní kaple 
sv. Jana Nepomuckého začleněná do areálu 
budovy kolem r. 1800. Kříž před kostelem je 
kvalitní kamenická práce pocházející z roku 
1766. K areálu kostela patří i pozdně barok-
ní fara vystavěná na místě původní dřevěné 
v  r.  1793. Součástí fary byla i škola a bydlel 
zde také učitel.

Původní hřbitov se rozkládal kolem kostela 
až do roku 1834, kdy byl zřízen na farním po-
zemku Popůvka hřbitov nový.
Velké změny zaznamenal chrám v letech 
1866–1913 za působení konzistorního rady 
Petra Janka. V té době byla postavena nová 
kostelní věž, zřízeny hodiny a vsazena nová 
okna.
První světová válka připravila v roce 1917 kos-
tel o všechny tři původní zvony pocházející 
z let 1809–1843. Nové zvony pořízené z milo-
darů farníků je nahradily až v roce 1927.
interiér kostela byl renovován v letech 1937 
a 1967, kdy také střecha i věže kostela byly 
překryty plechem. V roce 1982 získal kostel 
novou fasádu s opravenými slunečními ho-
dinami, pod nimiž se nachází nápis k zamyš-
lení: „Jednou i tvůj čas ukáže stín...“
V roce 1988 byl nově vymalován celý interiér 
kostela. 
V roce 2002 byla dokončena liturgická úpra-
va kostela a byl zbudován nový oltářní stu-
peň z červeného mramoru a na něm oltář 
a ambon z bílého mramoru. 
6. července 2002 byl biskupem Josefem 
hrdličkou nový oltář posvěcen a kostel kon-
sekrován (vysvěcen biskupem). Dále byl re-
staurován jeho portál i portál fary a chrámo-
vé prostory byly znovu vymalovány. V říjnu 
2008 pak byla obnovena fasáda kostela.
V letech 2010–2013 proběhla rozsáhlá a fi-
nančně náročná rekonstrukce střechy farní-
ho kostela, na niž přispívali prostřednictvím 
sbírek věřící celé farnosti včetně Sazovic.
K výzdobě mysločovického kostela přispěl 
vedle ak. malíře F. šestáka také lidový řezbář 
Bernard Kučera ze Sazovic, který v r. 1988 
zhotovil pro kostel velký dřevěný betlém. 
V okně chrámu vpravo nad hlavním oltářem 
se nachází barevná vitráž “Zmrtvýchvstání“, 
kterou v roce 1949 věnovala kostelu obec Sa-
zovice. Nová vitráž nahradila původní okno 
zničené na konci 2. světové války. Výnos 
veřejné sbírky na pořízení tohoto okna činil 
v Sazovicích 37.590,- Kč.
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Od vybudování kostela v roce 1752 se v My-
sločovicích vystřídali následující duchovní 
správci:
Franc Bohumínský 1750–1754
Franc Schafář 1754–1756
Martin hrdina 1756–1791
Franc Josef Zeidler 1790–1795
Vencel Procházka 1794–1815
Philipp Szapary 1817–1820
Karl Zeidler 1820–1827
František Zavrtal 1829–1866
Petr Janek 1866–1913
František Jadrníček 1913–1948
Petr Křeháček 1948–1967
Jan Čechovský 1967–1974
Alois Jemelka 1974
Josef Zimčík 1974–1979
Zdeněk Mička 1979–1990
ing. Karel Petráš 1990–1995
Rudolf Adámek 1995–1999
Jan Vavřinec Černý 1999–2010
František Král 2010–2011
Michal šálek od 1. 7. 2011–dosud

Nejstarší matrika pochází z roku 1661.

Krásnou tradicí farnosti byla až do roku 
1950 každoroční pouť k Matce Boží ve štípě. 
Byla vyjádřením díků za zastavení epidemie 
cholerového moru, která zachvátila farnost 

v letech 1831 a 1866. Dlouhou tradici má ka-
ždoroční farní pouť na Svatý hostýn a v po-
sledních letech byla obnovena i pouť k Mat-
ce Boží ve štípě.

V kostele se připravujeme na nadcházející významné dny
Nejdříve si společně připomeňme konec 
loňského roku. Na Silvestra 31. 12. 2021 jsme 
opět uspořádali tradiční zvonkohraní v po-
dání našeho varhaníka, pana Antonína Žůr-
ka. V doprovodu zvonkohry jsme si u kostela 
zazpívali ty nejznámější a nejkrásnější kole-
dy. i když byla kvůli covidu tato tradice v roce 
2020 přerušena, myslím, že se nás tentokrát 
sešlo více než v předchozích letech. Tak jsme 
důstojně zakončili starý kalendářní rok 2021. 
Za vaši účast a vytvoření příjemné atmosféry, 
i když tentokrát bez pohoštění, vám zúčast-
něným ze srdce děkuji. 
A nyní se vraťme do současnosti. V letošním 
roce si připomeneme 5. výročí vysvěcení 
našeho kostela a 4. června v naší obci pro-
běhne sjezd rodáků a oslava jejího 660. vý-
ročí. Zdánlivě je to daleko, ale v kostele se 
na tyto významné dny připravujeme už od 
ledna. 
V suterénu kostela se uskuteční výstava 
růženců a dalších devocionálií, které obci 
věnoval náš rodák žijící v Německu, pan 
Ladislav Velísek. Jeho sbírka obsahuje na 
500 exponátů pocházejících z řady zemí ce-
lého světa. Přestože měl tuto sbírku na svou 
dobu velmi dobře uspořádanou a vypraco-
vaný přesný popis jednotlivých kusů, uznali 
jsme za vhodné, vzhledem ke stáří některých 
exponátů, její větší část přesunout na dře-
věné panely, speciálně k tomuto účelu vy-
robené. Tím se mj. zabrání jejich poškození. 
K těmto vystaveným panelům budou připo-

jeny podrobné popisy růženců, ostatkových 
křížů i ostatních devocionálií. 
Shromáždili jsme rovněž podklady a po-
třebný materiál k výrobě čtvrtého banne-
ru, který bude umístěn v suterénu našeho 
kostela. Je věnován jeho tvůrcům, jimiž jsou 
ing.  arch.  Marek Jan štěpán, akademický 
malíř Vladimír Kokolia a akademický sochař 
Radim hanke. V současné době jej oslovená 
firma graficky zpracovává. 
Dále jsme nechali pořídit několik snímků 
různých detailů našeho kostela, hlavně jeho 
interiéru, které budou aplikovány na dárkové 
svíčky a jako viněta na láhve s vínem. 
Připravujeme i záložky a obrázky se snímky 
interiéru i exteriéru kostela. Aby se všechno 
zvládlo v daném termínu, to vyžaduje oběta-
vou práci řady lidí.
Proto jim touto cestou za jejich práci, věno-
vaný čas a energii mnohokrát děkuji. 
Jak jsem zmínila, 13. května t.r. uplyne pět let 
od vysvěcení kostela sv. Václava v Sazovicích. 
K tomuto výročí se bude v neděli odpoledne 
8. května 2022 konat varhanní koncert p. An-
tonína Žůrka a jeho hostů. Ve středu 11. května 
bude v Sazovicích sloužena mše svatá za živé 
a zemřelé podporovatele kostela. 
V souvislosti s výročím vysvěcení jsme se do-
hodli s paní Gabrielou Gajzlerovou, že uspořá-
dáme cyklus besed a přednášek zaměřených 
na různá témata. První beseda na téma Kapla-
nem v nemocnici proběhla ve společenském 
zázemí kostela v neděli 6. března 2022.

Toto téma bylo skutečně zajímavé a hlavně 
pro nás laiky poučné (viz samostatný článek).
1. června bude ke cti sv. Zdislavy, patron-
ky rodin, sloužena mše svatá za rodiny 
naší obce a farnosti.
Co se týká sjezdu rodáků 4. června, obec 
připravuje vytištění pozvánky s podrobným 
programem. Já jen zmíním, co chystáme 
u  nás v kostele. V 9 hod. proběhne slav-
nostní mše svatá a po jejím skončení bude 
následovat další program. 
V suterénu kostela bude připravena výsta-
va již zmíněných růženců našeho rodáka 
pana ladislava Velíska a velkého betlému 
lidového řezbáře pana Bernarda Kučery, 
rovněž rodáka z naší obce. Tento betlém 
přislíbilo zapůjčit Muzeum jihovýchodní 
Moravy ve Zlíně. 
V tento slavnostní den bude možno zakoupit 
si u nás i dárkové předměty: několik druhů 
svíček s fotografií našeho kostela a také dár-
kové víno s vinětou reliéfu sv. Václava. 
Dále budou rozdávány upomínkové obrázky 
a záložky do knížek.
O všech akcích, které jsem tady zmínila, bu-
dete vždy včas informováni podrobným pla-
kátkem. 
Za Spolek sv. Václava přeji všem krásné a po-
žehnané svátky velikonoční. Ať je nám všem 
vzkříšený Kristus posilou a nadějí v této 
náročné době. 

Za spolek sv. Václava 
 Marie Rapantová
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kaplanem v nemocnici
Téma pastorační péče v nemocnicích nás za-
vedlo do oblasti, která není pro širokou ve-
řejnost příliš známá. Každý z nás asi tuší, co 
se pod tímto pojmem skrývá, ale ne každý 
je schopen přesně vysvětlit, co vše pastorač-
ní péče nabízí, kdo ji poskytuje, kdo a kde ji 
může vyhledat. 
Velmi mile na nás zapůsobilo setkání s panem 
Vítem Kadlčkem, které se uskutečnilo v suteré-
nu kostela sv. Václava v Sazovicích dne 6.března 
2022. V Krajské nemocnici T. Bati působí něko-
lik let na pozici nemocničního kaplana. Z jeho 
vyprávění jsme vybrali několik myšlenek.
V nemocnicích po celé České republice pů-
sobí již řadu let nemocniční kaplani. Ministr 
zdravotnictví Adam Vojtěch podepsal 11. čer-
vence 2019 ,,Dohodu o duchovní péči ve zdra-
votnictví“. Profese nemocničního kaplana je 
uzákoněna, zapsána do katalogu prací a je vy-
tyčena její pracovní náplň. Kaplanem se může 
stát duchovně zralá osoba různého nábožen-
ského vyznání. Předpokladem k povolání je 
magisterské studium a kurz pastoračního pra-
covníka pro nemocniční prostředí. 
Každý z nás se může s nemocničním kaplanem 
setkat při pobytu v nemocničním zařízení, jeli-
kož každý z nás má spirituální potřeby. Nemoc-

niční kaplani se věnují všem bez rozdílu vyzná-
ní. Pomohou s uspořádáním životních hodnot 
při složité situaci v době nemoci. Pro některé 
nemocné jsou společníky, pro někoho jen 
posluchači, rodičkám jsou doprovodem v ná-
ročné životní situaci. Dlouhodobě nemocným, 
izolovaným a těžce nemocným jsou zprostřed-
kovateli Božího slova, a zájemcům přinášejí eu-
charistii. Útěchou jsou umírajícím a jejich blíz-
kým. Nejednou 
se stali iniciátory 
setkání členů 
rodiny, blíz-
kých partnerů 
a prostředníky 
ke smíření 
a odpuštění 
v situacích slo-
žitých osobních 
vztahů. Vždyť 
nemoc není jen 
poruchou těla, 
ale v jejím dů-
sledku také po-
ruchou sociální 
(v plnění rolí) 
a psychickou.

Při besedě s panem Kadlčkem jsme byli 
ohromeni silou a všestranností působení ne-
mocničních kaplanů. Přejme jim do jejich ná-
ročné profese Boží požehnání, hojnost zdra-
ví a empatie vůči těm, se kterými se osobně 
setkávají a podporují je. Je nám ctí, že pan 
Kadlček mezi nás zavítal.

Marie Rapantová

Beseda s kaplanem Vítem Kadlčkem
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Na frontě ve Slovinsku  
(pokračování zápisků legionáře Bohumila Tetoura)

Zprávy kuchařů – Latrinen Nachrichten
Tak plynul den za dnem a nám se zdálo, že 
jsme již v zákopech celou věčnost. Toužili jsme 
po vystřídání. Kolovaly různé zprávy, tzv. „lat-
rinen Nachrichten“ (záchodové zprávy), tehdy 
se ještě neříkalo „JPP“ ( Jedna paní povída-
la…), že všechny domobranecké pluky byly 
již vyňaty z italské fronty, že tedy i na nás brzy 
dojde a my odejdeme na frontu ruskou nebo 
rumunskou. Velice jsme se těšili na okamžik, 
kdy budeme moci dáti sočské frontě vale! 
Jakou radost působily zprávy kuchařů, když 
v noci přicházeli s menáží a vykládali, že u tré-
nu se již vše pakuje a balí a připravuje se tak na 
odchod. Však marné bylo naše těšení a radosti; 
vystřídání nepřicházelo a nepřišlo vůbec.
Tak minul v klidu i 20. červenec 1915, který 
byl udáván jako počátek italské bubnové 
palby, což mělo býti zahájením 11. sočské 
ofensivy. říkám“v klidu“, ale doopravdy již 
klidu nebylo. italové zvýšili svoji rušivou 
dělostřeleckou činnost, na žádném místě 
a v žádnou hodinu jsme nebyli již jisti před 
jejich granáty a šrapnely. Nemluvím o mi-
nách, pro minomety jsme byli trochu daleko 
od předních linií. To jsme již věděli, že naším 
úkolem při poplachu bude obsadit ic linii tak, 
jak jsme to udělali 8. t.m. Když jsem si uvědo-
mil, za jakých těžkých podmínek jsme tehdy 
obsazení prováděli, a když italští přeběhlíci 
shodně vypovídali, že ofensiva začne doo-
pravdy již 1.srpna, rozhodl jsem se co nej-
rychleji vyhloubit kavernu v naší dolince za ic 
linií a se svojí 1. a 2. četou se tam co nejdříve 
definitivně přestěhovat. Vysvětlil jsem důvo-
dy tohoto mého rozhodnutí všem poddů-
stojníkům a mužstvu. Všichni uznali, že v  té 
„naší“ dolince (o které nikdo z nadřízených 
nevěděl), nám bude nejlépe a pracovali ještě 
pilněji, takže 30. července bylo možno defini-
tivní přesídlení provésti, když nadřízené veli-
telství proti tomu nemělo námitek. Naopak 
toto mé rozhodnutí uvítalo jako důkaz naše-
ho nadšení a přínosu pro vítězství rakousko – 
uherských císařských zbraní.
Reserva v Ic linii
Pobyt v ic linii jsme si pochvalovali. V hloube-
ní naší kaverny, kam z italské strany nebylo 
vidět, se pracovalo na směny ve dne v noci, 
ale v zákopech jsem ve dne pracovati nedal. 
Proto také italové dosud nezpozorovali, že 
ic linie je i ve dne obsazena, a my jsme pro-
to měli prvních několik dní úplný klid, když 
ohlašovaná ofensiva také ještě nenastala. 
Když práce v kaverně pokročily tak dalece, 
že se tam dalo stěsnat v případě nutnosti až 
přes 50 lidí, dal jsem před ní a z jedné strany 
z naplněných pytlíků vystavěti ubikaci pro 
mužstvo, krytou vlnitým plechem a dobře 
před letci maskovanou, která měla odděle-
nou místnost pro důstojnického zástupce 
Waldhorna, a z druhé strany „vilu Sazov“, jak 

si každý mohl nad vchodem do ní přečísti, vy-
bavenou stolkem, pryčnou, dveřmi, a dokon-
ce i oknem s opravdovským sklem. Nevím, 
kde ho moji vojáci sehnali, ale jednou v noci 
ho odněkud přinesli. Musím se přiznat, měli 
mě rádi a snažili se „vilu“ vybaviti co nejpo-
hodlněji a měli vždy radost, když mě mohli 
nějakou „vymožeností“ překvapit a viděli, že 
mi udělali doopravdy potěšení.
Vila Sazov
V té vile jsem strávil většinu dne a noci v klid-
ných dobách. Nebo jsem sedával u stolku na 
lavičce před ní, a poněvadž jsem se nesměl 
mnoho pohybovati, neboť italské aeroplány 
a upoutané vzdušné balony viděly každý po-
hyb v dolince, zabýval jsem se čtením knih, 
novin (odebíral jsem Národní politiku, která 
dost pravidelně docházela) a psaním záznamů 
a dopisů, kdežto mužstvo přes den odpočívalo 
v ubikaci nebo před ní, často se také „kuchtilo“. 
Nedostatek vody
Vojáci si rádi upravovali menáž, kterou v noci do-
stali a nesnědli, po svém. Chybou bylo, že této 
slovinské krasové planině pod Kukem, zrovna 
tak jako na planině doberdodské byl, jak je tomu 
ve všech vápencových pohořích, veliký nedosta-
tek vody. Vodu jsme dostávali přídělem, maličko, 
umýt jsme se vůbec nikdy nemohli, dokud jsme 
byli v bojových liniích. Když pršelo, chytali jsme 
vodu do všech možných nádob.
„Kuchtění“
Když tedy naši vojáci sehnali někde v noci tro-
chu dříví a vody, nebo když jsme někdy dostali 
přídělem dřevěné uhlí, kuchtilo se o všechno 
pryč. V jedné staré vojenské plechové misce, 
do které se udělaly zespodu díry kvůli tahu, se 
rozžhavilo uhlí, druhá, neporušená miska se 
položila na ni a už se v ní mohlo docela dobře 
vařit. Vařily se hlavně polévky. Vojáci, většinou 
venkované ze Slovácka, dostávali od svých 
manželek malé balíčky polní pošty a v nich 
slaninu, uzené, klobásy, chleba, ba i brambory, 
různé koření a všelijaké zásmažky, které stači-
lo rozvařit ve vodě, nebo ještě lépe v přiděle-
né polévce, a výborná bramborová, kmínová 
či zasmažená polévka byla hotova. Když se jim 
podařilo ukuchtit něco zvlášť dobrého, nikdy 
neopomenuli mi přinést na ochutnání.
Talíře a příbor v zákopech
A když jsem měl před sebou vrchovatý hlu-
boký talíř vonící a kouřící bramborové po-
lévky, vylepšené ještě i tím, že v ní plavala na 
kousky rozkrájená klobása, a k tomu kus čer-
ného, šťavnatého, samožitného, doma v peci 
pečeného chleba, chutnalo mi jako doma 
u maminky. Já, vlastně můj sluha, (B. Tetour 
byl poručík a ti měli svého vojenského sluhu) 
nosil s sebou vždy dva bílé porcelánové talíře 
a nejen lžíci, ale též vidličku a nůž. Kdykoliv to 
bylo jen trochu možné (kamarádi se mi pro 
to smávali, ale já jsem na to nic nedal), nejedl 
jsem z vojenských plechových misek jen lžící, 

ať to bylo cokoliv, jak to bylo v poli zvykem 
(tu lžíci nosívali vojáci většinou zastrčenou 
za omotkami), ale vždy celým příborem a na 
talíři. Snažil jsem si vždy zachovat dojem, že, 
ač zablácen, nemytý, často i zavšivený, přece 
jsem jen nepřestal býti kulturním člověkem.
Memfisky a Egyptky
Za překvapení a pochutnání, které mi vojá-
ci tak připravili, jsem jim jejich dobroty vždy 
upřímně pochválil a poděloval jsem je ciga-
retami – egyptkami a Memfiskami. Oni do-
stávali přídělem jen Uherky a málo, tož si rádi 
zakouřili něco lepšího, co jsem já již nestačil 
vykouřit, poněvadž my, důstojníci, jsme do-
stávali přídělem vždy stovku cigaret na 4 dny. 
Později však, když jsem se už naučil více kou-
řit, zejména však v nepokojných dnech, kdy 
jsem měl dojem, že cigareta uklidňuje nervy, 
jsem stačil již tu svoji pětadvacítku denně vy-
kouřit sám, a tož mi nezbylo, než dát si vždy 
nakoupit dostatečnou zásobu kuřiva, když 
někdo od trénu byl vyslán do etapy, často do 
Terstu, na nákupy. Mnozí z „mých chlapců“ 
byli již starší domobranci, čtyřicátníci i výše 
( já jsem měl necelých 19 let), kteří měli pod 
nosem mohutné kníry, jichž si velice pečlivě 
hleděli (zvláště jeden četař si je denně, bylo-
-li to jen trochu možné, i v zákopech dával do 
pásky), a kouřili fajfky. Ani na ty jsem nezapo-
mínal a dával jsem si pro ně kupovat jakýsi, 
prý velice dobrý, tabák fajfkový. Kuřivo bylo 
sice na tabačenky, ale tak, jako dnes, i teh-
dy – za peníze bylo všechno!
Zájem byl však nejen o cigarety, ale i o likéry. 
Mně zachutnalo zelené Maraschino v pěkných, 
lýkem opletených litrových láhvích, a tož jsem 
si je dával z Terstu přinášet. Přesto mi zbývalo 
vždy ještě dost peněz, gáži nebylo příležitosti 
v zákopech utratit, a tož jsem přebytky posílal 
každý měsíc rodičům. Mohli to dobře potřebo-
vat, poněvadž učitelům nebyly za celou válku 
zvýšeny platy, ačkoliv drahota stále stoupala 
a měsíc od měsíce se v zázemí dráže vše mu-
selo platit. Co to pomohlo, že to pak dostali po 
válce vše nahrazeno ve formě doplatků, když 
to neměli v době největší potřeby.
Zásilky z domova
Přes to všechno na mne rodiče nezapomínali 
jistě ani na chvilku a posílali za mnou pravidel-
ně balíky a balíčky. Bývaly v nich většinou ma-
minčiny koláče, cukrovinky, trvanlivé zázvorky, 
o jiné věci jsem nestál. Z tatínkových zápisků 
jsem se dozvěděl, že mi jich za ta tři léta v poli 
poslali 134 kusů. A ke chvále rakousko-uherské 
polní pošty budiž řečeno, že téměř všechny 
v pořádku došly. Též zprávy z domova dochá-
zely pravidelně, já jsem též pravidelně, bylo-li 
to jen trochu možné, psal domů růžový lístek 
polní pošty, byť na něm často nesmělo být více 
než v jazycích všech národností říše rakousko-
-uherské natisknuto: Jsem zdráv a daří se mi 
dobře – Sono sano esto bene.



16

Sazovické noviny. Periodický tisk územního samosprávného celku. Čtvrtletník obce Sazovice. Vydavatel: Obec Sazovice, Sazovice 180,  
763 01 Mysločovice, iČO : 00568716. Registrace: 19. března 2004 – MK ČR e 15163. Vychází v první polovině měsíce po ukončeném čtvrtletí v ná-
kladu 320 ks, uzávěrka je 5. den v měsíci. Distribuce do všech domácností v obci a na určená místa – povinné výtisky. Zdarma-neprodejné. 
Redakce: Obec Sazovice, Sazovice 180, 763 01 Mysločovice, tel. 577 121 500, starosta@sazovice.cz. Redakční rada: edita hrbáčková, Mgr. Věra 
Nejezová, Mgr. Věra Velísková, ilona Doleželová, Marie Rapantová, Tomáš Omyla, Marie Ordáňová, Jitka Kučerová. Korektury: Mgr. Věra Nejezová.  
Zlom, sazba a tisk: Computer Media s.r.o.; www.obecni-noviny.cz. Distribuce: Obec Sazovice, prostřednictvím zaměstnance obce. 

Stav obyvatel k 26. 11. 2021: 805  Narození: 4 Úmrtí: 3  
Stav obyvatel k 31. 3. 2022: 808 Přihlášeno k trvalému pobytu: 8   Odhlášeno z trvalého pobytu: 6

pohyb obyvatelstva za období prosinec 2021 – březen 2022 v obci Sazovice

Informace pro občany

KADEřNIcTVí JANA MORAVcOVá

 STřeDA 8.30–12.00
 ČTVRTeK 8.30–12.00
 PáTeK 8.30–12.00  

(podle objednávek 16.00–19.00 hodin)

Objednávat se můžete na tel. čísle  
605 436 848 nebo přímo v kadeřnictví.

OBEcNí ÚřAD – ÚřEDNí HODINY

PONDĚlí 7.30–11.00,  14.00–17.30
STřeDA 7.30–11.00,  14.00–17.30

Tel.: 577 121 500, 725 121 141

OBEcNí KNIHOVNA SAZOVIcE

Otevřeno KAŽDý čTVRTEK  
od 9.00 do 11.00 hod.,  

odpoledne od 15.30 do 19.00 hod.
E-mail: knihovna.sazovice@email.cz 

Tel.: 732 531 400

PEDIKÚRA

Tel.: 605 261 375

POTRAVINY SAZOVJANKA

 PONDĚlí 7.30–16.00
 ÚTeRÝ 7.30–16.00
 STřeDA 7.30–16.00
 ČTVRTeK 7.30–16.00
 PáTeK 7.30–16.00
 SOBOTA 7.30–10.00

Tel.: 739 341 167

POHOSTINSTVí

 PONDĚlí–ČTVRTeK 16.00–22.00
 PáTeK 16.00–23.00
 SOBOTA 14.00–23.00
 NeDĚle 10.00–22.00


